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Radna Miastr Gdyni
Dorota Plotka

Szanowna Pani!

W odpowiedzi na Pani interpelacjg, odnoSnie stawianych w niej tez r pytan pragng poinformowac
co nastgpuje:

W dniu 14 grudnia 2016 roku Sejm Rzeczypospolitej Polskiej przyjql ustawg o reformie ustroju
oSwiatowego w Polsce, dwa dni p62niej przyiELj4 Senat RR a Prezydent RP podpisal j4 9 stycznta
2017 roku. Dla gdpskiego samorz4du oznaczalo to konieczno66 przeprowadzeria konsultacji -
w perspektywie zaledwie trzech tygodni - w obszarze 60 gdynskich plac6wek, dotycz4cych
planowanej za okolo 8 miesigcy likwidacji gimnazjow. W6wczas podjgta zostala decyzja
o niezamykaniu Zadnej ze szk6N, a wykorzystaniu ich dlra polrzeb mieszkafc6w,
w tyrn przeksztaLceniu m.in. Gimnazj6w nr 4 oraz nr 11 w samodzielne szkoly podstawowe. Dzi(,
po analizie funkcjonowania obu szk6N, planowane sq zmiany, kt6re 1lozwol4 lepiej wykorzystad
infrastrukturg szkoln4 dla dobra mieszkaric6w Gdyni, szczeg6lnre tych rrajmlodszych.

Odn. 1 Jakie koszty ponosi gmina Gdynia na utrzymanie Szkoly przy u,l. Wladyslawa IV - calego
obiektu?"

Koszty funkcjonowania i lutrz.Jmanta ZespoLu Sportowych Szk6l Og6hroksztalcqcych w 2018 roku
wpiostry 4 602 246 zN (z wylqczeniem surowc6w do przygotowania positrk6w, za kt6re oplaty
ponosz? rodzice oraz kosztu zakupionych podrgcznik6w w ramach dotacji podrgcznikowej).
Ostateczne date za 2019 rok bgd4 moZliwe do ustalenia po zlohenil przez plac6wkg rocznego
sprawozdania budzetowego tj. po 31 stycznta 2020 roku.

Odn. 2 ,,Czy teren przy szkole przy ul. Wladyslawa IV jest wlasnoSci4 Gminy, jeSli nie to proszg

wskaza( numery dzialek, kt6re stanowi4przedmiot sporu."

Teren Zespolu Sportowych Szk6tr Og6lnoksztatcqcych przy :ul. Wladyr;lawa IY 54 jest wlasnoSci4
Gminy zwylqczeniem dzialki 2252,przy czym dziaNka ta sklada sig z czgSci dawnych dziaNeknr 34
oraz 35. Do Gminy kierowane s4 roszczenia o w)magrodzenie z:a bezumowne korzystanie
z tej nieruchomoSci, a z wniosku Gminy prowadzone jest postgpowarie o zasiedzente tej czE1ci
nieruchomoSci. Dotyczy to obszaru 1540 m2 i obejmuje mniej niZ 1/6 powierzchni terenu
zajmow anego przez ZS S O.

Odn. 3 ,,Kiedy bgdzie zfiany ostateczny wyrok S4du w sprawie spomej wtrasnoSci terenu przy
szkole na ul. WtradyslawaIY?"



Samorz4d Gminy Miasta Gdyni nie odpowiada za dziaNalnofic s4d6w, r;t4d nie mogg ustosunkowa6
sig do tego pytania.

Odn. 4 ,,Na jakiej podstawie rozpowszechniana jest juZ informacja -- przed wyrokiem S4du, ze
sprawa bgdzie pozytyrvna do Gminy (pisownia oryginalna) i nie bgdzie problemu z gruntem?"

Niezbgdne jest wskazanie, kto rozpowszechnia tg informacjg i na tej podstawie mole zostat
dokonana pr6ba udzielenia odpowiedzi. W korespondencji prowadzonej z osobami
zainteresowanymi zmianami w gdynskiej edukacji, jak i podculas spotkaf po6wigconych
tsrmzmianom, nikt nie zapewniaL, 2e sprawa bEdzie pozSftywna dla Gminy. Prezentowane byty
wrgcz scenariusze zakladajqce r62ne rozslrzygnigcia s4du z zastrzeleniem, 2e w opinii Samorz4du
Gdyni czg66 ta rowme?powinna nalele(, do Gminy.

Odn. 5 ,,Czy gninazna juL ewentualn4 kwotg wykupu gruntu od wlaSciciela?"

Nie przeprowadzono szacowania warloSci wskazanej czqsci dziaLki 2l>-52 ze wzglgdu na trwajqce
ustalanie tytutru wlasno Sci.

Odn. 6 ,,Dlaczego uczniowie Szkoly Sportowej nie mog4 by6 dolEczeni do uczni6w Szkoly
Podstawowej nr 51."
Jedno z analizowanych rozwi4zah zaHada doLqczenie uczni6w Szkoly Podstawowej ff 14
do Szkoly Podstawowej nr 51 w budynku przy ul. Wladyslawa IV.

Odn 7.,,W dniu 16 grudnia 2019 r.rodzice uczni6w zeszkoly Podstawowej nr 51 usNyszeh,2e
po likwidacji lub wygaszeniu tej szkoly planowe jest wykorzystanie budynku szkoly na utworzenia
Zlobka, przedszkola czy te2 Przystani dla senior6w. Ze wzglgdu na charakterystyczne dojScie
do budynku - schody, trudno siE zgodzic, 2e bEdzie to dobre miejsce na ZNobek lub Przystari,
aleprzedszkole to sensowny pomysl. A zatem dlaczego nie mozna ttworzyf ZespoNu Szkolno-
Przedszkolnego wzorem innych plac6wek? Jak Zycie pokazuje te :respoly sig sprawdzaj4 i s4
potrzebne w Srodowisku lokalnyrn. Tym bardziej, 2e w Gdyni caly czas brakuje miejsc
w przedszkolach."

Na spotkaniu 16 grudnia 2019 roku ze spoLecznoSci4 Szkoly Podstawowej nr 51 nie padla
informacja o planach utworzenia 2lobka lub przedszkola w budynku tej plac6wki. Takie funkcje
zostaly podane jako przykLady Lego,jak gmina w przeszloSci wykorzystywala dawn4 infrastrukturg
szkoln4. Padlo jednak zapewnienie,2e budynek SP51 nadal bgdzie slurZyl potrzebom mieszkaric6w
Gdyni, ale w innej formule. JednoczeSnie chcialbym podkrellic, 2e w ostatnich latach gdynski
samorz1d stworzyl blisko 1500 nowych miejsc w przedszkolach. Jest to element dlugoterminowej
strategii dziaNan, czego efektem jest sytuacja, w kt6rej w gdyriskichprzedszkolach s4 wolne miejsca
t dzieci nadal mogq byi do nich przyjmowane. Stawiana zatem przet Pani1 teza o braku miejsc
w przedszkolach j est nieprawdziwa.

Odn. 8 ,,Jakie Srodki muszQ byt zainwestowane na remont szkoly sportowej?"

Nie moZna wskazac puli Srodk6q kt6re musz4 by1 zainwestowane na lemont szkotry, gdyZ zgodme
z badaniami stan Iechniczny szkoly jest oceniany jako poprawny. Garina Miasta Gdyni planuje
jednak przeprowadzi( termomodernizacjE budynku szkoly przy ul. Wladyslawa IV 54
zakwotg ok.7,5 mln zNotych. Wynika to jednak z rcalnie wdra?anych rozwtqzah maj4cych
na celu m.in. dbaloS6 o jakoSi powietrza w Gdyni.

Odn. 9 ,,Jakie s4 wskazania i uwagi pokontrolne Sanepidu w stosunku do Szkoly Sportowej?"



Wszystkie pomieszczenia oraz otoczenie szkoly s4 utrzymane w porzqdku i czystoSci. Boisko
sportowe ze wzglgdu na zNy stan techniczny jest wyl4czone z u2ytkowama. W zwiqzku
zpowylszym trwaj4 dzialania majqce na celu remont boiska w fbrmule dostosowanej m.in.
do najmlodszych uczni6w ztwzglgdnieniem ich potrzeb.

Odn. 10 ,,Jakie s4 zalecenia, uwagi w ksigdze przeglEd6w budowniczych, przeciwpoZarowych
sanitarnych i wentylacyjnych, natEhenia halasu? Proszg o przygotowanie ksiggi do wgl4du
dla radnych i zainteresowanych rodzic6w."

W wyniku przeprowadzonej kontroli stwierdzono, 2e stan technicztry szkoly jako caloSci jest
poprawny. Nie stwierdzono uszkodzef maj4cych wpiyw na noSnoS6 i bezpieczefstwo konstrukcji.
Wszystkie zalecenia do wykonania sq zaleceniami sugerowanymi i nie s4 konieczne do wykonania
zewzglqdunabezpieczefstwo obiektu, a jedynie na uzyskanie popraw5,stanu technicznego.

W wyniku przeprowadzonego przegl4dt instalacji hydrantowej wewngl,rznej me stwierdzono uwag.
Instalacja gazowa budynku jest szczelna, a gaSnice sprawne technicznit:. Wyniki przegl4du ochrony
przeciwporaZeniowej s4 pozytywne, jedynie oSwietlenie ewakuacyjne nale?y poddai modemizacji.
W wyniku kontroli przewod6w kominowych (dymowych oraz grawitacyjnych) nie stwierdzono
uwag. J edynie wentylacj a mechani czna wymaga usprawnienia.

W obiekcie nie wystgpuje przekroczenie natghenia halasu. Okna od stlony ulicy i od strony tor6w
zostaly wymienione na plastikowe (wygluszone). Dodatkowo ponrigdzy torami kolejowymi,
a szkoN4 wystgpuje nas)? ze ScieLkq eliminuj4cy halas przejeAdZajqcychL poci4g6w.

Przypominam,2e budynek szkoly niebawem zostanie poddany gruntownemu remontowi. Podczas
planowanej termomodernizacji docieplone zostanq Sciany zewngtrzne przy gruncie - co usunie
problem zabezpieczemaprzeciwwilgociowego Scian fundamentowych oraz Scianzewngtrznych sali
gimnastycznej. Budynek zyska now4 elewacjg. Wymieniona zostanie instalacja centralnego
ogrzewania oraz zamontowane zoslan1 grzejnlki plytowe wyposazone w urz4dzenia do miejscowej
regulacji temperatury (zawory termostatyczne lub regulatory strefowe). W czasie planowanej
termomodemizacji i dodatkowych remont6w usunigte zostanq r6wmeL Slady eksploatacji
kanalizacjt wewngtrznej, poprawiony stan techniczny komin6w, naprarviona zostante nawterzchnta
wjazdt i ogrodzenie terenu.

Odn. 11 ,,W jaki spos6b bgdzie wykonana zmiana dojScia, dojazdu do szkoly przy ul. Wladyslawa
IV, tak aby bylo bezpieczne dla uczni6w?".

Obecnie w poblizu szkoly przy ul. WladyslawalY 54 znajduj1 sig juz dwa przejScia dla pieszych.
Ponadto do korica 2Q2l roku Gdynia planuje wprowadzenie strefy T'empo 30 przy tej i innych
plac6wkach oSwiatowych. Same Sciezki dojScia do szkoly zostanq okreslone wrM z uchwal4
szczeg6lowo wyznaczaj4c4 rejon Szkoly Podstawowej nr 14.

Odn. 1,2,,Jaki byl sens tworzenia SP51 inaralania dzieci na taki stres"?

Niedawna rzqdowa reforma ustroju oSwiatowego w Polsce, przeprowadzona w bezprecedensowo
ekspresowym trybie, spowodowil.a zmiany we wszystkich sieciach szk6l w catrej Polsce. DziaLanta
te wyr,volaly obawy uczni6w i rodzic6w w skali dot4d niespotykane-i w nasz5rm kraju. Gdynski
samorz4d - traktuj4c edukacjg stralegicznie i priorytetowo - umoZliwil uczniom ukoriczenie szk6l
w istniej4cych wczeSniej lokalizacjach. W roku 20ll podjgliSmy decyzjg o przeksztalcaniy
Gimnazjum nr 11 w SP51 z przekonaniem o potrzebie lokalizacji trzech szk6l rejonowych
w centrum 9dy"i t ta decyzja jest podtrzymywana. Zmranie ulega jedynie lokahzacja trzeciej
plac6wki w Sr6dmieSciu. Nie mogg zgodzic sig z tezq, 2e dzieci narahone s4 na stres z inicjatywy



samorzqdu, szczeg6lnie wkontekScie sposobu procedowania wzglgdem podw6jnego rocznika
uczni6w szk6l Srednich oraz innych uczni6w dotknigtych rz4dow1 reform4 oSwiaty. Samorz4d
Gdyni planuje przeprowadzenie przeksztalcen w trybie nawet 8-letninr, co ma zapewnil uczniom
moZliwie jak najlepsze warunki do edukacji bez obaw i niepewnoSci. Gdynski system
wprowadzania zmian - w moim przekonaniu - m6glby by6 uznawany za wzorcowy - szczeg6lnte
po dokonaniu analizy sposobu procedowania reform na poziomie og6lnokrajowym w trakcie
minionych 3 lat.

Zup. PREZYD


